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SĒDES PROTOKOLS 
Tukumā 

2023. gada 2. novembrī        SK/23/7 

Tukuma domes Sporta komisijas (turpmāk – Komisija) sēde sasaukta 2023. gada 

2. novembrī plkst. 09.00 klātienē, Talsu ielā 4, Tukumā. 

Sēdi plkst. 09.00 atklāj Komisijas priekšsēdētājs Sandis Čilipāns. 

Sēdi protokolē Tukuma novada pašvaldības Lietvedības un IT nodaļas lietvedības 

sekretāre Baiba Āboliņa. 

 Sēdē piedalās:  

- Komisijas locekļi: Juris Kožeurovs, Normunds Velps, Inga Priede, Ainārs Plezers, Andis 

Švāns, Aivo Bučiņš, Mārtiņš Tīss, Jānis Eisaks, Dace Liepiņa-Zusāne, Uldis Ersts, Reinis 

Duksītis, Haralds Lučkovskis, Varis Krūmiņš; 

- Tukuma novada pašvaldības izpilddirektors Ivars Liepiņš; 

- Kultūras un sporta nodaļas vadītāja Laura Stūrīte. 

Sēdē nepiedalās Komisijas locekļi: Edijs Zanders, Lauris Strautmanis, Santa 

Laurinoviča, Roberts Rozentāls, Sergejs Kovaļovs, Kristaps Gotfrīds, Ilvars Auseklis, Modris 

Liepiņš, Kaspars Valdmanis. 

Darba kārtībā: 

1. Par prioritāro sporta veidu noteikšanu Tukuma novadā. 

2. Par pašvaldības finansējumu disku golfa parka otrās kārtas īstenošanai. 

Sandis Čilipāns informē, ka tiek mainīta Sporta komisijas sēdes darba kārtības secība.  

Ivars Liepiņš Komisiju iepazīstina ar jauno Kultūras un sporta nodaļas vadītāju Lauru 

Stūrīti un rosina pārskatīt Komisijas sastāvu, kā arī norāda uz nepietiekamu attīstību sporta 

nozarē. 

1. § 

Par pašvaldības finansējumu disku golfa parka otrās kārtas īstenošanai 

ZIŅO: Sandis Čilipāns.  

IZSAKĀS: Juris Kožeurovs, Ivars Liepiņš. 

 Sandis Čilipāns ziņo, ka Komisija ir saņēmusi biedrības “Tukuma Diska Golfa Klubs” 

26.10.2023. iesniegumu Nr. TND/5-7.1/23/8511 ar lūgumu piešķirt finansējumu otrās kārtas 

realizācijai. 
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Juris Kožeurovs informē, ka biedrība pirmās kārtas realizācijas ietvaros ar atbalstītāju, 

sponsoru un Eiropas Fondu līdzfinansējumu ir uzstādījusi 12 disku mešanas grozus. Lai 

realizētu otro kārtu, ir vajadzīgs papildus finansējums. Komisijas nolikums paredz, ka 

finansējumu nevar piešķirt infrastruktūras attīstībai, tāpēc iesniegums ir novirzīts Attīstības 

nodaļai. Biedrība ir informēta.  

Sandis Čilipāns ierosina grozīt Sporta komisijas nolikumu. 

Ivars Liepiņš piekrīt nolikuma grozīšanai, uzskata, ka ir atbalstāma jebkāda iniciatīva ar 

mērķi Tukumā ieviest jaunu sporta veidu, kā arī šajā gadījumā tiek sakopta piešķirtā teritorija. 

Iesaka Komisijai sagatavot Attīstības nodaļai adresētu finansējuma piešķiršanas atbalstošu 

lēmumu.  

Sandis Čilipāns informē, ka Komisija pagājušā gadā ir devusi konceptuālu atbalstu šāda 

parka izveidei un turpina to darīt. 

2. § 

Par prioritāro sporta veidu noteikšanu Tukuma novadā 

ZIŅO: Sandis Čilipāns.  

IZSAKĀS: Juris Kožeurovs, Ainārs Plezers, Haralds Lučkovskis, Varis Krūmiņš, Jānis Eisaks, 

Mārtiņš Tīss, Laura Sūrīte, Dace Liepiņa-Zusāne, Ivars Liepiņš, Inga Priede, Aivo Bučiņš. 

Sandis Čilipāns informē, ka jautājums par prioritāro sporta veidu noteikšanu jau sākts 

skatīt iepriekšējā sēdē un nolemts, ka uzsvars jāliek pieaugušo sportam. Ir saņemti un apkopoti 

vairāki Komisijas locekļu ierosinājumi, iesniedzējus aicina iepazīstināt ar savu viedokli. 

Haralds Lučkovskis uzskata, ka prioritātes ir jānosaka, turklāt pēc noteikta laika 

prioritārie sporta veidi būtu jāpārskata. 

Dace Liepiņa-Zusāne informē, ka iepazinusies ar 2023. gada 12. oktobra Valsts 

kontroles revīzijas ziņojumu par sporta budžeta izlietojumu pašvaldībās. Pēc norādītajiem 

datiem Latvijā 60 % pieaugušo ir aptaukošanās problēmas, 87 % no pašvaldības sporta budžeta 

tiek novirzīts bērnu sporta veicināšanai un tikai 13 % tiek novirzīts tautas sportam, rosina tautas 

sportu noteikt kā prioritāti. 

Sandis Čilipāns piekrīt par nepieciešamību attīstīt tautas sportu. Tukuma novadā tautas 

sports veiksmīgi attīstās rīkojot novada čempionātus, komisijai jāvienojas, kas ir tautas 

pasākumi un kuriem novirzīt finansējumu, kuriem ne. 

Varis Krūmiņš piebilst, ka to izdarīt ir neiespējami, jo pieaugušie, kuri sportoja bērnībā, 

sporto arī tagad, savukārt, pieaugušie, kuri iepriekš nav sportojuši, to nedarīs arī tagad. Tāpēc 

piekrīt Valsts kontroles revīzijas ziņojumā minētajam, ka sporta prioritāte ir bērnu un jauniešu 

sports.  

Mārtiņš Tīss norāda, ka Tukuma novada pašvaldības veselības veicinoši bezmaksas 

pasākumi – baseins, slidotava, vingrošanas – ir plaši apmeklēti. Tas ir virziens, pie kura nav 

strādāts un būtu jāattīsta. Ja aktivitātes notiek pieņemamos laikos, šādi veselības veicinošie 

bezmaksas pasākumi būtu ilgtspējīgi. 

Komisijas locekļi diskutē par pieaugušo tautas sporta veidiem, to pieejamību pilsētā un 

pagastos, par finansējumu un sporta zāļu noslogojumu. 

Aivo Bučiņš demonstrē uz ekrāna savus ierosinājumus prioritārā sporta veida 

noteikšanai. Prioritāte ir bērnu un jauniešu sports, noteicošie kritēriji būtu masveidība, 

sacensību organizēšana un sasniegumi. 

Plkst. 09.55 no komisijas sēdes aiziet Ivars Liepiņš.  
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Komisijas locekļi diskutē par Aivo Bučiņa ierosinājumiem. 

Plkst. 10.00 no komisijas sēdes aiziet Mārtiņš Tīss. 

Jānis Eisaks pauž neizpratni, kāpēc tiek izcelts tikai BMX, kaut tā ir riteņbraukšana 

kopumā, zem kuras ir BMX, šosejas, kalnu riteņbraukšana. 

Sandis Čilipāns piekrīt, ka vajadzētu precizēt sporta veida disciplīnas. 

Ainārs Plezers uzskata, ka prioritāriem sporta veidiem jābūt tikai dažiem. 

Jānis Eisaks iebilst pret masveidību kā kritēriju, jo komandas sportu nevar salīdzināt ar 

individuālajiem sporta veidiem, kuros masveidība nekad nebūs.  

Plkst. 10.05 no komisijas sēdes aiziet Reinis Duksītis. 

Sandis Čilipāns ierosina Komisijas locekļiem iesūtīt konstruktīvus ieteikumus 

kritērijiem, lai nākamajā sēdē diskutētu un vienotos par konkrētu punktu apstiprināšanu. 

Laura Stūrīte ierosina diferencēt kritērijus individuālajam sportam un komandas 

sportam, kā arī kritērijus ranžēt pēc koeficienta un svarīguma.  

 Komisijas locekļi vienojas līdz 2023. gada 10. novembrim rakstiski iesūtīt 

ierosinājumus kritērijiem. 

Personas datus Tukuma novada pašvaldība apstrādājusi, pamatojoties uz Eiropas 

parlamenta un padomes regulas (ES) 2016/679 par fizisku personu aizsardzību attiecībā uz 

personas datu apstrādi un šādu datu brīvu apriti, ar ko atceļ Direktīvu 95/46EK, 6. panta 

pirmās daļas (c) punktu – apstrāde ir vajadzīga, lai izpildītu uz pārzini attiecināmu juridisku 

pienākumu. 

Sēdi slēdz plkst. 10.30. 

Komisijas priekšsēdētājs  (personiskais paraksts)   S. Čilipāns 

Protokolists    (personiskais paraksts)   B. Āboliņa 


